
Euskarazko justizia sailak sortzea

da abokatu euskaldunen asmoa

CGPJRIAURKIAURKEZTUKODIOTE PROPOSAMENA GIPUZKOAKO ELKARGOKO KIDEEK

Epaitegietan hizkuntz normalizazioa lortzearren, batzordeak euskarazko zirkuituak

sortzeko aukera lantzea erabaki zuen herenegun. Proposamen behin behineko hori

Gipuzkoako Abokatu Elkargoak egina da, Nafarroako antzinako ereduan oinarrituta.

Jone Larrañaga / Donostia

Gipuzkoako Abokatu Elkargoko
Euskara Batzordeko kideak

aspalditxotik ari dirá batean eta

bestean, modu behin-behineko-
an Justizia Administrazioan eus-

karak duen egoerari irtenbidea

emateko dituzten proposamenak
azaltzen. Bilerak egin dituzte,
besteak beste, Eusko Jaurlari-
tzako ordezkariekin, epaileekin
eta Justizia Administrazioko era-

kundeekin.
Horiek guztiek eta Abokatutza-

ko Euskal Kontseiluak batzorde

niistoa eratu zuten herenegun,
Gasteizen Justizia Administra-

zioan hizkuntznormalizazioa lor-
tzea helburu dueña. Besteren

artean, lan mahaiak onartu

zuen, Gipuzkoako abokatu eus-

kaldunek proposatu bezala, Eus-
kal Autonomía Erkidegoko (EAE)

epaitegietan euskarako zirkui-
tuak sortzeko aukera aztertzen

bastea.
Proposamen hori XVIII. men-

ean Nafarroan indarrean izan

Ze n ereduan oinarrituta landu

zuen GipuzkoakoAbokatu Elkar-

goko Euskara Batzordeak. Jon

abokatuak euskaldunon

t-GUNKARiAri azaldu dionez, orain

gizaldi bazen Nafarroan epai-
tetak hizkuntzen arabera bana-
tzeko sistema bat. Sistema horri

Jarraiki, euskaldun elebakarren

asuak epaitegi euskaldunetara
’beratzen zituzten, eta gaztela-

niazko kasuak, berriz, gaztela-
a*azko epaileen esku uzten zituz-
en- Antzina epaitegietan euskal-
Un °n hizkuntz eskubideak ber-

Funtsean proposatzen dena da hizkuntzari

dagokionez bestelako banaketa sistema jartzea indarrean,

epaitegi guztietan izan daitezen justiziaren aurrean

euskaraz aritu nahi duten herritarrak hizkuntza horretan

epaitzeko gai liratekeen justizia sailak

matzen zirela eta, gaur egun
berriz ere banaketa sistema har-

tara itzultzeko proposamena lan-

du zuten Gipuzkoako Abokatu

Elkargoko Euskara Batzordeko

kideek.

Funtsean proposatzen dena da

hizkuntzari dagokionez bestela-

ko banaketa sistema jartzea
indarrean. Sistema horren hel-

burua litzateke epaitegiguztietan
izatea justiziarenaurrean euska-

raz aritu nahi duten herritarrak

hizkuntza horrétan epaitzeko gai
liratekeen justizia sailak: epaile-
ak epaitegietan eta salak entzu-

tegietan. Horrezaz gainera, eus-

karaz ondo jakin ez edota euskal-

dun pasiboak diren epaileei (eus-

kara ondo ulertu arren, prozedu-
ra judiziala hizkuntza horretan

jarraitzeko gai ez direnak) alboan

epaile laguntzaileak jartzeko
aukera biltzen du proposame-
nak.

Neurri horiek indarrean jartze-
ko, ordea, badaude zenbait zail-

tasun lege aldetik. Besteak beste,

epaitegietan faboritismoak eta

errezeloak saihesteko beharrez-

koa da epaile bat baino gehiago-
ren artean egitea kasuen asigna-
zioa. Beraz, epaitegietan euska-

raz dakiten epaile batek baino

gehiagok egon beharko lukete

euskarazko saila sortzeko.

Donostiako gizarte gaietarako
epaitegian, adibidez, aukera hori

jada posible da, lau epailetik bi

euskaldunak baitira. Entzutegie-
tan euskarazko salak sortzeko,

ordea, zailtasun gehiago daude;
beste pauso bat eman beharko

litzateke aurrera, epaile gehiago
beharko bailirateke euskarazko

sailen artean asignazioa egin
ahal izateko.

Proposamena CGPJri aurkeztuko

diote abokatu euskaldunek •

Gipuzkoako abokatuen euskara

batzordearen arabera, indarrean

den Aginte Judizialeko Lege
Organikoaren irakurketa malgua
egitea nahikoa litzateke proposa-
men horiek indarrean jarri eta

Justizia Administrazioan euska-

rak duen egoerari irtenbide

behin-behinekoa emateko. «Pro-

bisionaltasunean ez erortzearren

eta aurka daudenei errrekurtso-

ak jartzekobidea ez ematearren»,

baina, beharrezkoa ikusten dute

legeari aldaketak egitea.
Hain zuzen ere, epaitegietan

euskaldunon hizkuntz eskubide-

ak bermatzeko zein aldaketa

legal egin beharko liratekeen

Bizkaiko eta

Gipuzkoako
abokatu

elkargoetako
Euskara

Batzordeko

kideak,
1996an

egindako
agerraldi
batean.

Xouse Simal

azaltzeko, abokatu elkargokoak
Espainiako Aginte Judizialaren

Kontseiluan (CGPJ) agerraldia
egingo dute, kontseiluak berak

hala eskatuta. X

EHUko klaustroa

bilduko da gaur,
lau hilabeteko

atzerapenez

S Pello Salaburu

errektoreak iazko

kudeaketa txostena

eta aurtengo

jarduera programa

aurkeztuko ditu

Erredakzioa / Bilbo

KUORUMIK ezak edo bestela-

ko ezustekoren batek azken

orduan eragozten ez baldin

badu, Euskal Herriko Uniber-

tsitateak (EHU) klaustroa

egingo du gaurgoizean, Leioa-

ko fakultatean. Hirugarren
deialdian, lau hilabeteko atze-

rapenez, Pello Salaburu EHU-

ko errektoreak 1997. urteko

kudeaketa txostena aukeztu-

ko die gaurko bileran klaus-

troko kideei.

Goizeko 10:00etan hasiko

da, Leioako campuseko areto

nagusian, Euskal Herriko

Unibertsitateko organo gore-

naren bilera, eta lehenbizi iaz-

ko abenduan aukeratutako

klaustro berria eratuko dute

eta Mahaiko partaideak auke-

ratu. Ondoren, Pello Salaburu

errektoreak 1997. urteko

kudeaketa txostenaren eta

1998rako jardueren progra-
maren berri emango du.

Era berean, ikasleek Uni-

bertsitateko Gobernu Batza-

rrean dauzkaten ordezkariak

aldatuko dituzte gaurko
klaustroan. Horretaz gain,
bestelako zenbait tramite gai
ere aztertuko dituzte gaurko
bileran Euskal Herriko Uni-

bertsitateko klaustroko kide-

ek. X
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